



جامعة صحر
Sohar University

صوت الخريج Alumni Voice

ديسمبر ٢٠٢٥
December 2025



VC Message

كلمة رئيس الجامعة

Pro VC _Student Affairs Message

كلمة مساعد الرئيس لشؤون الطلبة

Our Alumni... Honorable Figures

خريجونا.. شخصيات مشرفة

The University celebrates its
alumni on Alumni day 2025

الجامعة تحتفي بخريجها في يوم
الخريج السنوي ٢٠٢٥

The Alumni Association Identity

تدشين هوية رابطة خريجي
جامعة صحر

Launching Alumni Academic Output

تدشين ركن الإنتاج العلمي للخريجين

Initiative Honor Alumni are ambassadors
of knowledge and Excellence (Teachers
Day)

مبادرة تكريم الخريجين سفراء العلم
والتميز (يوم المعلم)

Participation of Sohar University Students
and Alumni in the "Mosta'ed" Program in
Collaboration with Outword Band Oman

مشاركة طلاب وخريجي جامعة صحر
في برنامج "مستعد" بالتعاون مع تحدي
عمان

Our Alumni's Innovations: Steps
Toward the Future

ابتكارات خريجينا: خطوات نحو
المستقبل

From Academic Ambition to Professional
Excellence: Dr. Mohammed Al-Balushi
A Journey of Ambition and Skill Building
Mr. Bader Al-Eisai

من الطموح الأكاديمي إلى التميز
المهني: قصة د. محمد البلوشي
رحلة طموح وصناعة خبرة: قصة بدر العيسائي

Engineering Vision and Leadership
Excellence: The Journey of Engineer
Adel Al-Hinai in the Energy Sector

رؤية هندسية وكفاءة قيادية: مسيرة
المهندس عادل الهنائي في قطاع الطاقة

When Passion Becomes a Life Project:
The Story of Abdelmoneim Al-Qasimi

عندما يتحول الشغف إلى مشروع حياة
قصة عبد المنعم القاسمي

Sohar University in a Year: Milestones
and Achievements

جامعة صحر في عام: محطات
 وإنجازات

Statistics of Sohar University Alumni

إحصائيات خريجي جامعة صحر

VC Message

Dr. Hamdan Sulaiman Al. Fazari

كلمة رئيس الجامعة

د. حمدان بن سليمان الفزاري

Since its establishment, Sohar University has placed great emphasis not only on empowering students academically and intellectually, but also on shaping their professional and human values preparing them to be active contributors to Oman's sustainable development in alignment with Oman Vision 2040. For us, graduation is not the end of a student's relationship with the university, but rather the beginning of a new chapter, where graduates become capable of influence and contribution.

Today, with the release of this issue of the Alumni Magazine, we find it an opportune moment to renew our call to all graduates to remain engaged partners in the university's journey. The success of our alumni in their respective fields is a direct reflection of the university's credibility and academic standing. We look forward to building strong and genuine connections with our graduates whether through the Alumni Association or through their scientific and community contributions.

The academic year 2024-2025 has been an exceptional one, marked by a series of notable achievements that reaffirm the university's position as a leading academic institution both locally and internationally. Among the most distinguished milestones: Sohar University became the first Arab university to join the European Organization for Nuclear Research (CERN)—an unprecedented achievement that highlights our deep commitment to advanced scientific research. We earned a 5-star rating in the QS global rating system, an international recognition of the high standards of quality and academic excellence maintained across all our educational and administrative practices. We ranked first in the QS sustainability rating among higher education institutions in the Sultanate, reflecting our efforts to integrate sustainability principles into our academic framework, operations, and environmental practices. We achieved the second position in the QS global ranking in Oman, demonstrating the university's capacity to excel on an international scale and affirming its place as a distinguished educational destination in the region.

Dear Alumni, you are the true face of this institution and its ambassadors wherever you serve. The university's name will always be engraved in your accomplishments, just as your names remain inscribed in its history. Keep your passion alive, continue your journey of learning, and always rise to the level of trust your university has placed in you. With best wishes for continued success and excellence.

منذ تأسيسها، أولت جامعة صُحار اهتماماً بالغاً ليس فقط بتمكين الطالب أكاديمياً وعلمياً، بل أيضاً بصقل جوانبه الإنسانية والمهنية، ليكون عنصراً فاعلاً في مسيرة التنمية المستدامة لعمان، انسجاماً مع رؤية "عمان 2040". ومن هذا المنطلق، لا يُعد حفل التخرج نهاية العلاقة بين الطالب والجامعة، بل هو بداية لدور جديد يقوم به الخريج كصانع للتغيير ومساهم في التنمية.

ومع صدور هذا العدد من مجلة الخريجين، نجدها فرصة متجددة لتوجيه دعوتنا إلى جميع خريجي الجامعة ليكونوا شركاء حقيقيين في مواصلة مسيرتها، فنجاحهم في مواقعهم هو انعكاس حقيقي لمصداقية الجامعة ومكانتها الأكاديمية. ونأمل في بناء جسور تواصل راسخة مع خريجينا، سواء عبر رابطة الخريجين أو من خلال مساهماتهم العلمية والمجتمعية.

لقد كان العام الأكاديمي 2024-2025 عاماً استثنائياً حافلاً بالإنجازات التي عززت مكانة الجامعة كمؤسسة أكاديمية رائدة محلياً ودولياً. ومن أبرز هذه الإنجازات، انضمام الجامعة كأول مؤسسة تعليم عالي خاصة بالسلطنة إلى المنظمة الأوروبية للأبحاث النووية (CERN)، كعضو مشارك، وهو إنجاز غير مسبوق يجسد التزام الجامعة بالبحث العلمي المتقدم. كما حصلت الجامعة على تصنيف خمس نجوم في نظام التقييم العالمي QS، وهو اعتراف دولي بتميزها الأكاديمي والإداري، إلى جانب تحقيقها المرتبة الأولى في تصنيف الاستدامة ضمن مؤسسات التعليم العالي الخاصة في السلطنة، مما يعكس اندماج قيم الاستدامة في منظومتها الأكاديمية والإدارية. كذلك، احتلت الجامعة المرتبة الأولى على مستوى مؤسسات التعليم العالي الخاصة بالسلطنة في التصنيف العالمي QS، مما يعزز مكانتها كوجهة تعليمية مرموقة في السلطنة والمنطقة.

أعزائي الخريجين، أتمم الواجهة الحقيقية لهذه الجامعة، وسفراؤها في مختلف مواقع العمل والعباءة. سيظل اسم الجامعة محفوراً في إنجازاتكم، كما ستبقى أسماؤكم جزءاً من تاريخها المشرق. حافظوا على شغفكم، وواصلوا طريق العلم والتطور، وكونوا دائماً على قدر الثقة التي أولتكم إياها جامعتكم، والله ولي التوفيق.



Pro VC_Student Affairs Message

Dr. Awadh Ali Al Mamari

Alumni remain the living memory that preserves the identity of every educational institution, carrying its spirit into the outside world. They are the natural extension of the university's impact on society its ambassadors across various fields.

Through my work in Student Affairs, I have witnessed firsthand the remarkable transformation students undergo from young individuals just starting their journey to mature, proactive individuals ready to take on responsibility and drive change. This transformation goes beyond classroom walls; it is part of a comprehensive system of academic support, psychological and social care, extracurricular activities, and student initiatives that the university is committed to nurturing and empowering for all its students.

Throughout your university journey, I watched with pride the challenges you overcame, the accomplishments you achieved, and the lessons you learned beyond the lecture halls through events, activities, and every moment that turned your university experience into an unforgettable story.

I am confident that the skills you acquired during your studies innovation, critical thinking, teamwork, and problem-solving will remain valuable assets in your future endeavors.

Today, you are the leaders of tomorrow and a source of pride for your university, which will continue to follow your successes and celebrate your achievements. Do not stop at the degree; let it be the starting point toward excellence and creativity. Always rise to meet expectations and responsibilities. Keep striving and translate what you've learned into real impact in your communities, your careers, and in every place where you serve your country.

Dear Alumni ... Always live up to the ambition. Stay true to your mission and to your university, which will always take pride in you and your accomplishments.

كلمة مساعد الرئيس لشؤون الطلبة

د. عوض بن علي المعمري

يظل الخريجون هم الذاكرة الحية التي تحفظ ملامح المكان في كل مؤسسة تعليمية. وتحمل روحه إلى العالم الخارجي فهم الامتداد الطبيعي لتأثير الجامعة في المجتمع، وسفراؤها في مختلف الميادين.

ومن خلال عملي في شؤون الطلبة، كنت شاهداً عن قرب على التحول الكبير الذي يمر به الطالب الجامعي؛ من شاب في بداية الطريق، إلى شخصية، ناضجة، فاعلة في محيطها، مستعدة لتحمل المسؤولية وصناعة التغيير. هذا التحول يتعدى قاعات الدراسة، ليكون ضمن منظومة متكاملة من الدعم الأكاديمي، والرعاية النفسية والاجتماعية، والأنشطة اللامنهجية والمبادرات الطلابية التي تحرص الجامعة على رعايتها وتمكينها لكافة طلبة الجامعة.

خلال مسيرتكم الجامعية كنت أتابع بكل فخر التحديات التي واجهتموها، والإنجازات التي سطرتموها، والدروس التي تعلمتموها خارج أسوار القاعات الدراسية؛ في الفعاليات، والأنشطة، وكل لحظة صنعت من تجربتكم الجامعية قصة لا تنسى.

وأنا على ثقة بأن ما اكتسبتموه خلال فترة دراستكم بالجامعة من مهارات الابتكار والتفكير النقدي، والعمل الجماعي وحل المشكلات، سيقى رصيذاً حقيقياً في مسيرتكم المستقبلية.

أنتم اليوم قادة المستقبل، ومصدر فخر لجامعتكم التي ستبقى تتابع نجاحاتكم، وتعتز بإنجازاتكم. فلا تتوقفوا عند حدود الشهادة، بل اجعلوها نقطة انطلاق نحو التميز والإبداع، وكونوا دائماً على قدر الطموح والمسؤولية، واصلوا سعيكم وترجموا ما تعلمتموه إلى أثر في مجتمعاتكم، في ميادين العمل، في كل موقع تخدمون فيه وطنكم.

خريجوننا الأعزاء.. كونوا دائماً على قدر الطموح، وابقوا أوفياء لرسالتكم، ولجامعتكم التي ستظل تفخر وتفاخر بكم وإنجازاتكم.



Our Alumni Honorable Figures

خريجوننا شخصيات مشرفة

فضيلة القاضي مازن بن سعيد الغشري
الماجستير في القانون الخاص
قاضي في المجلس الأعلى للقضاء

His Eminence Judge Mazin Saeed Al Ghashri
Master's Degree in Private Law
Judge at the Supreme Judicial Council



الدكتور / علي حسين الوائلي
الدكتوراه في الطاقة المتجددة (SERI)
أستاذ مساعد في الجامعة الأمريكية (AUIS)

Dr. Ali H. A. Al-Waeli
Ph.D. in Renewable Energy from the Solar
Energy Research Institute (SERI)
Assistant Professor in the Department of
Engineering at the American University (AUIS)

The university celebrates its alumni on the Annual Alumni Day 2025

The University organized the Annual Alumni Day in April 2025 under the patronage of H.E. Mahmoud Abdullah Ahmed Al-Owainee, Secretary-General of the Ministry of Finance. The event was held to celebrate the achievements and creativity of our alumni. The diverse program combined the warmth of reunion with the joy of accomplishment, reflecting the spirit of belonging that alumnus continue to uphold throughout their professional journeys, while honoring the excellence and innovation they have demonstrated since graduation.

The event engages with entertainment booths that included carefully curated activities designed to foster interaction and team-building. Alumni enjoyed cultural competitions, and live music. A mini exhibition of previous graduation gowns and alumni's talent show alumni creativity added further charm, while the coffee corner offered a convenient space for relaxed conversation. This part of the event served as a valuable opportunity to rekindle memories and build new connections in a friendly, celebratory setting. The formal segment carried deeper emotional resonance. It began with an inspiring keynote address delivered by the university VC, Dr. Hamdan Al-Fazari. Followed by a powerful success story shared by alumni. More than just an individual achievement, the story conveyed a collective message about perseverance and the profound influence that a committed graduate can have.

A highlight of the day was the thought-provoking panel discussion titled "Alumni: Between Labor Market Challenges and Innovation Opportunities" featuring a distinguished group of experts and influential alumni. The conversation explored the rapidly evolving landscape of employment and the vital role of innovation as a tool to meet emerging challenges and achieve professional excellence. The event concluded with the official launch of the SU Alumni Association identity marking a strategic shift in how the university engages with its alumni. This was followed by recognition of alumni who have made exceptional contributions to their communities and alma mater. The closing moments were filled with emotion and pride, reflecting the strong bonds of belonging and mutual appreciation. This gathering transcended the concept of a traditional celebration. It became a true platform for alumni to reconnect with their academic roots, reflect on their journeys, and look ahead with hope and a shared vision where every graduate becomes a proud ambassador carrying the university's legacy wherever they go.

الجامعة تحتفي بخريجها في يوم الخريج السنوي ٢٠٢٥

نظمت الجامعة خلال شهر أبريل 2025 فعالية "يوم الخريج السنوي" تحت رعاية سعادة محمود بن عبد الله بن أحمد العويني، أمين عام وزارة المالية في أجواء سادها الاعتزاز، وجمعت بين دفء اللقاء وبهجة الإنجاز تجسيداً لروح الانتماء التي يعبر عنها الخريجون في كل ميادين عملهم، واحتفاءً بما حققوه من تميز وإبداع بعد تخرجهم.

استهل اللقاء ببرنامج ترفيهي متنوع شمل فقرات تفاعلية ومسابقات ثقافية، إلى جانب عروض فنية حيّة، وتصوير فوري، وجلسات مفتوحة أعادت إلى الأذهان أجمل ذكريات الدراسة. كما تضمنت الفعالية معرضاً مصغراً لملابس التخرج، وركناً لعرض مواهب الخريجين، ومنصة لمشروع رياضي لإحدى الخريجين في مجال العطور، بالإضافة إلى ركن القهوة الذي أضاف على اللقاء أجواءً من الألفة والدفء. وقد شكّلت هذه الأنشطة فرصة لتعزيز أواصر التواصل بين الخريجين، وإحياء روح الجماعة والانتماء للمؤسسة الأكاديمية ومن جانب آخر من الفعالية، ألقى الدكتور حمدان بن سليمان الفزاري، رئيس الجامعة، كلمة ترحيبية عبر فيها عن اعتزاز الجامعة بخريجها، مؤكداً على أهمية دورهم كشركاء فاعلين في المجتمع وسفراء لقيم جامعتهم. وتلي ذلك عرض ملهم لقصة نجاح أحد الخريجين، ما يعكس عمق الأثر الذي تصنعه الجامعة في أبنائها الخريجين، ويجسد رسالة التمكين التي تتبناها المؤسسة التعليمية.

كما احتضن اللقاء جلسة حوارية ثرية جاءت تحت عنوان: "الخريجون بين تحديات سوق العمل وفرص الابتكار"، شارك فيها نخبة من الخبراء والخريجين، حيث ناقشوا متغيرات سوق العمل، وأهمية تبني الابتكار كأداة لتخطي التحديات المهنية وصناعة التميز في المسار الوظيفي. واختتمت الفعالية بإطلاق الهوية الجديدة لرابطة خريجين جامعة صدار، في خطوة تعبر عن نقلة نوعية في مسار العلاقة بين الجامعة وخريجها، وتعكس حرص الجامعة على استمرار هذه العلاقة وتطويرها بشكل استراتيجي ومستدام. أعقب ذلك تكريم خاص لفئة من الخريجين ممن أسهموا بشكل بارز في خدمة مجتمعهم ومؤسستهم التعليمية، وسط تفاعل عاطفي كبير عكس عمق الانتماء والوفاء المتبادل.

لقد شكّل هذا اللقاء أكثر من مجرد مناسبة احتفالية؛ بل كان منصة لإعادة وصل الخريجين بجذورهم العلمية، واستحضار ذكريات الرحلة الجامعية، واستشراف مستقبل يحمل في طياته أملاً ورؤية مشتركة. رؤية تجعل من كل خريج سفيراً حقيقياً لرسالته، وهويته الأكاديمية، في كل موقع وموطن يبلغه.

The university celebrates its alumni on the Annual Alumni Day 2025

الجامعة تحتفي بخريجها في يوم الخريج السنوي ٢٠٢٥



عرض مرئي ليوم الخريج السنوي
A video of Annual Alumni Day

Launching the Sohar University Alumni Association (SUAA) Identity

تدشين هوية رابطة خريجي جامعة صحر

Sohar University Alumni Association (SUAA) launched its new visual identity during the Annual Alumni Day 2025 celebrations. Designed by alumnus Rkad bin Abdullah Al-Mushaifri, the new identity reflects a strong sense of belonging and the diverse professional paths of the alumni. It also reinforces the Association's institutional image in alignment with the university's future vision.

أطلقت رابطة خريجي جامعة صحر هويتها البصرية الجديدة خلال فعاليات يوم الخريج السنوي لعام 2025، بتصميم من الخريج ركاذ بن عبد الله المشيفري. وتعكس هذه الهوية روح الانتماء العميق للجامعة، والتنوع المهني لمسارات الخريجين، كما تساهم في تعزيز الهوية المؤسسية للرابطة بما يتماشى مع الرؤية المستقبلية للجامعة.



The Association's Executive Committee consists of seven members from the university's alumni, in addition to fourteen (14) mentors representing various Faculties. These mentors play a key role in providing professional support and guidance to alumni and prospective graduates, in coordination with the Career Guidance and Alumni Services section. Their services include job market preparation and offering appropriate consultations that enhance graduates' readiness to enter professional life.

تتكوّن اللجنة التنفيذية للرابطة من سبعة أعضاء من خريجي الجامعة، بالإضافة إلى أربعة عشر مرشداً يمثلون مختلف الكليات. ويتطلع هؤلاء المرشدون بدور محوري في تقديم الدعم والاستشارات المهنية للخريجين والمقبولين على التخرج، وذلك بالتنسيق مع قسم التوجيه المهني وخدمات الخريجين. وتشمل هذه الخدمات الإعداد لسوق العمل وتقديم الاستشارات المناسبة التي تعزز من جاهزية الخريجين للانخراط في الحياة المهنية.

مرشدي رابطة خريجي جامعة صحر Sohar University Alumni Association Mentors



أعضاء اللجنة التنفيذية لرابطة خريجي جامعة صحر The Executive Committee of the Alumni Association



Launching the Alumni Academic Output for Sohar University Alumni

تدشين ركن الإنتاج العلمي لخريجي جامعة صحر

Sohar University, Career Guidance and Alumni Services, inaugurated the Alumni Academic Output for Sohar University Alumni during the Training Fair 2025 on February 17, 2025. The event was held under the patronage of H.E. Ahmed Said Abdullah Al Sharqi, Member of the Shura Council representing Wilayat of Liwa and Chairman of the Economic and Financial Committee.

The initiative highlighted the academic and literary achievements of alumni, showcasing a range of publications, including research and studies across various disciplines. Several alumni authors who have made notable contributions in their fields took part, with attendance from the university VC, faculty, Academic and administration Staff, and industry partners.

The initiative demonstrates Sohar University's commitment to empowering its alumni and promoting their scientific contributions as valuable assets to society. Alumni are recognized as ambassadors of knowledge and essential partners in advancing the university's mission of academic excellence and innovation.

دشنت جامعة صحر، ممثلة في التوجيه المهني وخدمات الخريجين، "ركن الإنتاج العلمي لخريجي الجامعة" وذلك في اليوم الأول من ملتقى التدريب 2025، والذي أقيم بتاريخ 17 فبراير 2025، تحت رعاية سعادة أحمد بن سعيد بن عبدالله الشرقي - عضو مجلس الشورى ممثل ولاية لوى، ورئيس اللجنة الاقتصادية والمالية.

شكل الحدث محطة بارزة في مسيرة الجامعة، حيث احتفت بإسهامات خريجها العلمية والأدبية من خلال عرض مجموعة من الإصدارات. وقد شارك في الفعالية عدد من المؤلفين من خريجي الجامعة ممن تركوا بصمة فكرية ومعرفية في تخصصاتهم، وذلك بحضور رئيس الجامعة وأعضاء الإدارة التنفيذية والهيئتان الأكاديمية والإدارية، إلى جانب شركاء الجامعة من القطاع الصناعي.

وتجسد هذه المبادرة إيمان جامعة صحر العميق بأهمية دعم خريجها وتمكينهم من إيصال إنتاجهم العلمي إلى المجتمع، باعتبارهم سفراء للمعرفة وشركاء في مسيرة الجامعة نحو الابتكار والريادة الأكاديمية.



خريجون يعبرون عن فخرهم بالمشاركة في ركن الإنتاج العلمي

Alumni Express Their Pride in Participating in the Alumni Academic Output

Dr. Saeed Rashid Al-Rashdi

Sohar University places special emphasis on keeping close contact with its alumni and continuously strives to enhance their skills and develop their talents, firmly believing in the importance of linking academic education with ongoing professional development.

This commitment was recently demonstrated through the inauguration of the Alumni Academic Output for alumni, which served as a distinguished platform for exchanging experiences, ideas, and innovations. I had the honor of participating in this remarkable academic event by presenting my book titled "Administrative Styles and Their Relationship to Job Satisfaction," where I was given the opportunity to showcase the results of my scientific efforts before a distinguished group of academics and professionals. In this context, I would like to express my deep gratitude and appreciation to Sohar University for its valuable initiative that opens new horizons for its alumni and warmly and professionally supports their academic and professional journeys.

Mr. Salem Najim Al-Badi

I recently received a kind invitation from Sohar University to attend the inauguration of the "Alumni Academic Output Corner for Alumni" a unique initiative that reflects the university's appreciation of its alumni and its pride in their academic and professional accomplishments.

Returning to the university years after graduation brought back fond memories of the early days of the journey of classmates and professors who played a significant role in my path. I was overwhelmed with gratitude and pride as I witnessed the university honoring its alumni in such a thoughtful and meaningful way.

Publications:

Marriage: Reflections and Observations, The Biography of Diaspora, Reflections on the Poetry of Mani' Saeed Al-Otaiba, We Love the Prophet, The Reasons for a Good Life, The Four Children and the Frog, The Story of the Crow and the Fox and Little Lulwa and the Village.

الدكتور / سعيد بن راشد الراشدي

تولي جامعة صحر اهتمامًا خاصًا بمتابعة خريجها، وتسعى دومًا لتعزيز مهاراتهم وتنمية مواهبهم، إيمانًا منها بأهمية ربط التعليم الأكاديمي بالتطوير المهني المستمر.

وقد تجلّى هذا الالتزام مؤخرًا من خلال تدشين ركن الإنتاج العلمي للخريجين، الذي شكّل منصة متميزة لتبادل الخبرات والأفكار والابتكارات. وكان لي شرف المشاركة في هذا الحدث الأكاديمي المميز من خلال تقديم كتابي بعنوان "الأنماط الإدارية وعلاقتها بالرضا الوظيفي"، حيث أتيت لي الفرصة لعرض نتائج جهودي العلمية أمام من الأكاديميين والمهنيين وفي هذا السياق، أود أن أعبر عن نخبة

عميق امتناني وتقديري لجامعة صحر على مبادرتها القيمة التي تفتح آفاقًا جديدة لخريجها، وتدعم مسيرتهم الأكاديمية والمهنية بكل حفاوة واحترافية.

الأستاذ / سالم بن نجيم البادي

تلقيت مؤخرًا دعوة كريمة من جامعة صحر لحضور فعالية تدشين "ركن الإنتاج العلمي للخريجين"، وهي مبادرة مميزة تعبّر عن تقدير الجامعة لأبنائها الخريجين واعتزازها بإنجازاتهم الأكاديمية والمهنية.

عودتي إلى الجامعة بعد سنوات من التخرج أعادت إليّ ذكريات جميلة عن بداية المشوار، وعن الزملاء والأساتذة الذين كان لهم دور كبير في رحلتي. لقد غمرني شعورًا بالامتنان والفخر وأنا أرى الجامعة تحفي بخريجها بهذا الشكل الإنساني والفكري العميق.

الإصدارات العلمية:

الزواج خواطر ومشاهدات، سيرة الشتات، تأملات في شعر مانع سعيد العتيبة، ونحن نحب النبي، أسباب الحياة الطيبة، الأطفال الأربعة والصفدع، حكاية الغراب والثعلب، لؤلؤة الصغيرة والقرية.



Initiative Honor Alumni are ambassadors of knowledge and Excellence

Sohar University honored a group of its alumni working as teachers, in recognition of their continued dedication to the educational field and their embodiment of the university's vision of spreading knowledge and enhancing education quality.

This tribute marks the beginning of future initiatives aimed at highlighting inspiring alumni who excel across various sectors and contribute to community development.

As part of the initiative, several schools in North Al Batinah Governorate were visited, where outstanding male and female teachers were honored for their impactful role in advancing the learning process and nurturing future generations.

مبادرة تكريم الخريجين "سفراء العلم والتميز"

يأتي هذا التكريم تقديرًا لجهود المعلمين من خريجي جامعة صحر، الذين يواصلون أداء رسالتهم السامية في الميدان التربوي، مجسدين رؤية الجامعة ورسالتها في نشر العلم وتعزيز جودة التعليم.

وفي هذا الإطار، أكدت الجامعة أن هذا التكريم يعد باكورة مبادرات قادمة تهدف إلى تسليط الضوء على النماذج الملهمة من خريجها، الذين يواصلون التميز والعطاء في مختلف القطاعات، مساهمين بفاعلية في بناء أجيال واعدة ودعم مسيرة التنمية المجتمعية.

وقد شملت هذه المبادرة زيارة عدد من المدارس في محافظة شمال الباطنة، حيث تم تكريم نخبة من المعلمين والمعلمات من خريجي الجامعة، تقديرًا لعطائهم التربوي ودورهم الفاعل في الارتقاء بالعملية التعليمية.



Participation of Sohar University Students and Alumni in the "Mosta'ed" Program in Collaboration with Outword Band Oman

As part of Sohar University's ongoing efforts to enhance the employability of its students and graduates, 29 students and alumni participated in the "Musta'ed" program, held from April 7 to 10, 2025, in the Wilayat of Al Jabal Al Akhdar

The program was organized in collaboration between the university's Career Guidance and Alumni Services and the Outworld Band Oman, with the aim of developing participants' practical and personal skills and empowering them to face workplace challenges with confidence and competence

مشاركة طلبة وخريجي جامعة صُحار في برنامج "مستعد" بالتعاون مع تحدي عمان

في إطار سعي جامعة صُحار المتواصل لتعزيز جاهزية طلابها وخريجها لسوق العمل، شارك 29 طالبًا وخريجًا في برنامج "مستعد"، الذي أقيم خلال الفترة من 7 إلى 10 أبريل 2025 في ولاية الجبل الأخضر.

جاء تنظيم هذا البرنامج بالتعاون بين التوجيه المهني وخدمات الخريجين في الجامعة وفريق تحدي عمان، بهدف تنمية المهارات العملية والشخصية للمشاركين، وتمكينهم من مواجهة تحديات بيئة العمل بثقة وكفاءة.



Our Alumni's Innovations Steps Toward the Future:

Project One:

Smart Monitoring Earpiece – Continuous Protection for Epilepsy Patients

Alumna: Aisha Salem Al-Ma'mariy

Alumna Aisha presented an innovative project titled "Smart Monitoring Earpiece", as part of a series of innovation initiatives by university alumni, aimed at improving the lives of epilepsy patients. The earpiece relies on EEG sensors to monitor brain electrical activity and detect seizures, along with an instant alert system and GPS tracking to ensure rapid response. This project embodies the integration of technology with social responsibility and represents a promising step toward incorporating smart solutions in healthcare.



Project Two:

Smart Shopping Cart: The Future of the Shopping Experience

Alumni:

Hiba Nasser Al-Mamari

Athari Ali Al-Mahrouti

Rawan Hamdan Al-Mamari

As part of the digital transformation in the retail sector, the alumni presented an innovative project featuring a smart shopping cart equipped with Internet of Things (IoT) technologies and a touchscreen display. The cart allows users to self-scan products and instantly view related information while automatically generating an invoice and offering integrated payment options. This innovation significantly reduces time spent shopping and eliminates the need to wait in long queues, particularly during peak hours.

ابتكارات خريجينا: خطوات نحو المستقبل

المشروع الاول :

سماعة المراقبة الذكية * حماية دائمة لمرضى الصرع

الخريجة: عائشة بنت سالم المعمرية
قدّمت الخريجة مشروعًا مبتكرًا بعنوان "سماعة المراقبة الذكية"، ضمن سلسلة المشاريع الابتكارية لخريجي الجامعات، بهدف تحسين حياة مرضى الصرع. تعتمد السماعة على مستشعرات EEG لرصد النشاط الكهربائي للدماغ واكتشاف النوبات، إلى جانب نظام تنبيهات فوري وتحديد الموقع عبر GPS لضمان سرعة الاستجابة. هذا المشروع يجسد إلتقاء التكنولوجيا بالمسؤولية الاجتماعية، وبعد خطوة واحدة في دمج الحلول الذكية في الرعاية الصحية.



المشروع الثاني:

عربة التسوق الذكية : مستقبل تجربة الشراء

الخريجات:

هبة بنت ناصر المعمرية

عذاري بنت علي المحروقية

روان بنت حمدان المعمرية

في إطار التحول الرقمي بقطاع التجزئة، قدّمت الخريجات مشروعًا مبتكرًا لعربة تسوق ذكية مزودة بتقنيات إنترنت وشاشة تعمل باللمس. تتيح العربة للمستخدمين مسح المنتجات ذاتيًا وعرض معلوماتها فورًا، مع إنشاء فاتورة تلقائية وخيارات دفع مدمجة، ما يختصر الوقت ويغني عن طوابير الانتظار، خاصة في أوقات الذروة.

من الطموح الأكاديمي إلى التميز المهني From Academic Ambition to Professional Excellence:



الدكتور / محمد بن حاتم البلوشي
دكتوراه في التخطيط الاستراتيجي
مساعد مدير عام الدراسات والبحوث – ديوان البلاط
السلطاني .

Dr. Mohammed Hatim Al Balushi
PhD in Strategic Planning Assistant Director
General of Studies and Research – Royal Court
Affairs.

Dr. Mohammed began his academic journey at Sohar University (2003–2008), where he built a strong educational foundation. In 2010, he earned his MBA from the University of Bedfordshire, UK, adding international experience and leadership skills.

Later, through a Royal Court Affairs scholarship, he pursued a PhD in Strategic Planning in Malaysia, which he completed in 2021. Today, Dr. Mohammed serves as Assistant Director General of Studies and Research at Royal Court Affairs, applying his academic and professional expertise in strategic planning.

His inspiring journey reflects ambition, continuous learning, and the belief that education is the key to success.

بدأ د. محمد رحلته الأكاديمية في جامعة صحر (2003–2008) حيث وضع الأساس لمسيرته العلمية وصقل شخصيته في بيئة تعليمية محفزة. واصل دراسته في جامعة بيدفوردشير – بريطانيا (2010) وحصل على ماجستير إدارة الأعمال، مما أضاف بعدًا دوليًا وخبرات قيادية .

في العام 2016 ابتعث إلى ماليزيا من ديوان البلاط السلطاني لنيل الدكتوراه في التخطيط الاستراتيجي، حيث منح شهادة الدكتوراه في عام 2021 وذلك بعد خمس سنوات من البحث والاجتهاد. يشغل اليوم منصب مساعد مدير عام الدراسات والبحوث بديوان البلاط السلطاني، مطبقًا خبرته الأكاديمية والعملية في مجال التخطيط الاستراتيجي .

رحلته من جامعة صحر إلى بريطانيا وماليزيا مثال ملهم على الطموح والتخطيط والعمل الجاد، مؤكدًا بذلك أن التعليم المستمر هو مفتاح النجاح والتميز المهني

رحلة طموح وصناعة خبرة Building Experience and Achieving Success



الفاضل / بدر بن ناصر العيسائي

بكالوريوس في الإدارة

رئيس قسم الشؤون الإدارية والمالية - دائرة عمل

المنطقة الصناعية بصحر، وزارة العمل

Mr.Bader Nasser Al-Eisai

Bachelor's in Management

Head of Administrative & Financial Affairs – Sohar
Industrial Area Labor Directorate, Ministry of Labor

Badr began his career at Bank Muscat, gaining his first professional experience in a disciplined financial environment.

He later joined Oman Global Containers Company as an Assistant Accountant, expanding his knowledge of accounting and finance in an international setting. Seeking broader expertise, he worked with the Manpower Registry Authority in administrative affairs before moving to the Ministry of Labor as an Administrative Researcher, where he contributed to improving procedures and workplace efficiency.

Today, Badr leads the Administrative and Financial Affairs Department at the Sohar Industrial Area Labor Directorate, applying years of accumulated experience to develop systems, enhance performance, and provide innovative solutions. His journey, rich with challenges and lessons, reflects his belief that success is a continuous path requiring dedication, self-confidence, and the drive to excel.

بدأ بدر العيسائي مسيرته المهنية في بنك مسقط حيث اكتسب خبرته الأولى في بيئة مصرفية تتطلب الانضباط والدقة، ثم انتقل إلى شركة عمان للحاويات العالمية ليعمل كمساعد محاسب، مما أتاح له التعمق في العمل المالي والمحاسبي ضمن بيئة تجارية دولية.

لاحقًا، انضم إلى هيئة سجل القوى العاملة ككاتب شؤون إدارية، حيث بدأ يتوسع في الجوانب الإدارية والتنظيمية وإجراءات الموارد البشرية. واصل بدر تطوير مساره في وزارة العمل كباحث شؤون إدارية، مشاركًا في تحسين بيئة العمل وتطوير الإجراءات الإدارية، الأمر الذي منحه رؤية أوسع حول أهمية الإدارة الفعالة في رفع الكفاءة وتحسين الخدمات الحكومية.

اليوم، يقود بدر فريقه كرئيس قسم الشؤون الإدارية والمالية بدائرة عمل المنطقة الصناعية بصحر، مستندًا إلى خبراته المتراكمة في المجالات المالية والإدارية لتطوير الأداء وتقديم حلول مبتكرة. رحلته المهنية الغنية بالدروس والتحديات تعكس أن النجاح مسار مستمر يتطلب الالتزام والاجتهاد والثقة بالنفس، وهي القيم التي تقوده دومًا نحو التميز.

رؤية هندسية وكفاءة قيادية Engineering Vision and Leadership Excellence



المهندس: عادل بن علي الهنائي
ماجستير في إدارة الأعمال
مدير التشغيل – شركة أكوا باور

Eng. Adel Ali Al-Hinai
Business Administration (MBA)
Operations Manager, ACWA Power

Adel graduated in 2014 with a Bachelor's in Mechanical Engineering and later earned his MBA from Sohar University. He began his career with OQ, contributing to the strategic Muscat-Sohar petroleum pipeline project, before moving to ACWA Power as an Operations Engineer, where he gained advanced expertise in power and desalination technologies.

His strong performance led to a promotion as Shift Supervisor and later to OQ as Senior Energy Engineer, where he led initiatives to improve energy efficiency, cut emissions, and enhance sustainability.

At the age of 33, he achieved a rare milestone by returning to ACWA Power as Operations Manager, leading a team of over 30 employees in a highly complex operational environment.

He is also among the few in Oman to hold the Certified Energy Manager (CEM) credential from the Association of Energy Engineers, highlighting his specialization and leadership in the energy sector.

تخرّج المهندس عادل عام 2014 بكالوريوس في الهندسة الميكانيكية، ثم واصل دراسته ليحصل على ماجستير إدارة الأعمال من جامعة صحر.

بدأ مسيرته المهنية في قطاع المشاريع عبر مشاركته في تنفيذ مشروع خط أنابيب المنتجات النفطية بين مسقط وصحر لصالح شركة OQ.

لاحقًا، انضم إلى شركة أكوا باور كمهندس تشغيل، حيث تميز في تشغيل محطات الكهرباء وتحلية المياه، قبل أن يترقى إلى منصب مسؤول وردية.

انتقل بعدها إلى شركة OQ كمهندس أول للطاقة، مسهمًا في تحسين كفاءة استهلاك الطاقة وخفض الانبعاثات وتعزيز الاستدامة. وفي إنجاز مبكر، عاد مرة أخرى إلى أكوا باور ليتولى منصب مدير التشغيل، مسؤولًا عن إدارة أكثر من 30 موظفًا في بيئة تشغيلية معقدة.

وبعد من القلائل في السلطنة الحاصلين على اعتماد مدير طاقة معتمد (CEM) من الرابطة الدولية لمهندسي الطاقة، مما يعكس تميزه وتخصصه العميق في قطاع الطاقة.

When Passion Becomes a Life Project

Mr. Abdulmonem Al-Qasimi
Diploma in Management
Music Specialist – Youth Center

Al-Qasimi discovered his passion for music at the age of fourteen and went on to master multiple instruments including the organ, oud, violin, clarinet, and guitar.

He began performing at university events and cultural cafés before going to major concerts with renowned artists and international orchestras, eventually performing at the Royal Opera House Muscat.

Combining his management background with music, he developed a unique career path by creating "audio identities" for institutions, treating music as both an art and a strategic tool. With a professional digital presence and entrepreneurial mindset, he built a strong audience base and established himself as a versatile musician.

Today, Abdulmonem works as a solo performer, accompanist, music consultant, and event organizer at a leading Omani institution. His journey demonstrates how passion, persistence, and creativity can transform art into a sustainable and impactful life project.

عندما يتحوّل الشغف إلى مشروع حياة

الفاضل / عبد المنعم القاسمي
دبلوم في إدارة الأعمال
أخصائي موسيقي – مركز الشباب

بدأ عبد المنعم رحلته مع الموسيقى في سن الرابعة عشر، حيث تعلّم العزف على عدة آلات موسيقية مثل الأورغ، العود، الكمان، الكلارينيت، والجيتار، مما منحه هوية موسيقية متفردة ومرونة في الأداء.

شارك في فعاليات جامعية وثقافية، ثم في عروض كبرى مع فرق أوركسترا عالمية ووقف على خشبة دار الأوبرا السلطانية العمانية.

مزج بين شغفه الفني وتخصصه في إدارة الأعمال، فاعتبر مسيرته مشروعًا متكاملًا يجمع بين الفن والإدارة، حيث ابتكر "الهويات السمعية" للمؤسسات، واهتم بالتسويق الرقمي لبناء حضور احترافي وجمهور متفاعل.

اليوم يعمل كعازف منفرد ومرافق موسيقي في عروض محلية ودولية، إلى جانب عمله كمستشار موسيقي ومنظم فعاليات في مؤسسة رائدة بسلطنة عمان. قصته تجسد أن الشغف والإصرار والعمل المستمر قادرون على تحويل الفن إلى مشروع حياة مؤثر ومستدام.



Sohar University in a Year: Milestones and Achievements

جامعة صحر في عام: محطات وإنجازات

The 2024–2025 academic year was an exceptional one, marked by numerous achievements that strengthened Sohar University's position as a leading academic institution both locally and internationally. Among the most notable milestones was the university's historic admission as the first private higher education institution in Oman to join the European Organization for Nuclear Research (CERN) as an associate member, an unprecedented achievement that reflects the university's commitment to advanced scientific research. Sohar University was also awarded a 5-star rating in the global QS evaluation system and is ranked among the top 100 universities in the Arab region according to the QS ranking, a global recognition of its academic and administrative excellence. Additionally, the university achieved first place in the sustainability ranking among private higher education institutions in the Sultanate, reflecting the integration of sustainability values into its academic and administrative frameworks. Furthermore, Sohar University secured the top position among private higher education institutions in the Sultanate in the QS World University Rankings, reinforcing its reputation as a distinguished educational destination in the Sultanate and the region. Most recently, the university further improved its ranking in the QS World Rankings for the second consecutive year.

لقد كان العام الأكاديمي 2024–2025 عاماً استثنائياً حافلاً بالإنجازات التي عززت مكانة الجامعة كمؤسسة أكاديمية رائدة محلياً ودولياً. ومن أبرز هذه الإنجازات، انضمام الجامعة كأول مؤسسة تعليم عالي خاصة بالسلطنة إلى المنظمة الأوروبية للأبحاث النووية (CERN)، كعضو مشارك، وهو إنجاز غير مسبوق يجسد التزام الجامعة بالبحث العلمي المتقدم. حيث حصلت الجامعة على تصنيف خمس نجوم في نظام التقييم العالمي QS كما أن جامعة صحر تصنف ضمن الـ 100 جامعة على المستوى العربي في نظام تقييم QS، وهو إقرار دولي بتميزها الأكاديمي والإداري، إلى جانب تحقيقها المرتبة الأولى في تصنيف الاستدامة ضمن مؤسسات التعليم العالي الخاصة في السلطنة، ما يعكس اندماج قيم الاستدامة في منظومتها الأكاديمية والإدارية. كذلك، احتلت الجامعة المرتبة الأولى على مستوى مؤسسات التعليم العالي الخاصة بالسلطنة في التصنيف العالمي QS، مما يعزز مكانتها كوجهة تعليمية مرموقة في السلطنة والمنطقة، وعززت جامعة صحر مؤخرًا من تصنيفها في تصنيف كيو أس العالمي للعام الثاني على التوالي.



Statistics of Sohar University Alumni

Numbers That Reflect Our Achievements

إحصائيات خريجي جامعة صحر

أرقام تتحدث عن إنجازاتنا

By the end of the 2024–2025 academic year, Sohar University continues to strengthen its academic and societal impact by graduating qualified and distinguished individuals. The total number of graduates since the university's establishment has reached:

graduates 21,421
Across 65 academic programs
Within 6 Faculties
Over 23 graduating cohorts

بحلول نهاية العام الأكاديمي 2024–2025، تواصل جامعة صحر تعزيز مسيرتها الأكاديمية والإنسانية من خلال رفد المجتمع بكفاءات مؤهلة ومتميزة. وقد بلغ إجمالي عدد خريجي الجامعة منذ تأسيسها وحتى هذا العام:

21,421 خريجًا وخريجة
موزعين على 65 برنامجًا أكاديميًا
ضمن 6 كليات متخصصة
عبر 23 دفعة تم تخريجها

6

عدد الكليات
Faculties

23

دفعة
Graduating class

65

عدد البرامج الأكاديمية
Number of academic programs

21421

عدد الخريجين
Number of graduates



General Supervision

Maryam Al-Shibli

Editing

Aisha Al-Maqbali

Design

Khawla Al Abri

إشراف عام

مريم الشبلية

التحرير

عائشة المقبالية

التصميم

خولة العبرية



نافذة الخريجين
Alumni Portal

ابق على تواصل
Stay Connected



@su.alumni



+968 93200203



alumni@su.edu.om

التوجيه المهني وخدمات الخريجين
Career Guidance and Alumni Services